
Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 10. oktober 2018 stillet følgende 

spørgsmål nr. 2 (L 65) til sundhedsministeren, som hermed besvares. Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra Stine Brix (EL).

Spørgsmål nr. 2: 

”Ministeren bedes oplyse, hvorfor aldersgrænsen for salg af e-cigaretter ikke er om-

fattet af lovforslaget?”

Svar:

Med det fremsatte lovforslag er der lagt op til at prioritere og fokusere den styrkede 

alderskontrol til tobak og alkohol. Dette fordi det vurderes, at her er behovet størst i 

forhold til ambitionen om at begrænse unges rygning, og der er en synergi i kontro-

lindsatsen i forhold til de to områder.

Men jeg er åben for, at det på et senere tidspunkt kan være hensigtsmæssigt også at 

styrke alderskontrollen i forbindelse med salget af elektroniske cigaretter. 

Med venlig hilsen

Ellen Trane Nørby      /      Anja Gade Andersen
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